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Setkání v Chotěšově u Tykvartových 
31. 10. 2023 

Poslední den října přijeli do Chotěšova 
sestry a bratři z našeho MBS Plzeň, aby o čtvrté 
odpolední společně slavili mši a povídali si o 
Bohu, církvi a běžném životě. Mši vedl br. Marek 
Vilímek, OFM, ministrování se ujal br. Milan 

Kučera a slavení se účastnili domácí 
manželé Helenka a Vláďa Tykvartovi, 
Pavla a Karel Ženíškovi, Milan a Lída 
Kučerovi, Luboš Kolafa, Anička 
Karpíšková, Tomáš Čihák, Petr Koukal a 
Jitka Moraveci. Bylo nás přesně dvanáct. 
Po mši br. Marek pronesl modlitbu 
požehnání rekonstruovaného domu a 

společně 
s Vláďou prošli celý dům a 
okolí a br. Marek vše 
požehnal a pokropil 
svěcenou vodou, která 
dopadala do všech koutů 
včetně sklepa, půdy a dílny. 
Hosté přinesli květiny, víno a 

sladkosti. Domácí po mši a žehnání nanosili na stůl 
občerstvení a čas ubíhal v příjemné atmosféře. 
Karel několikrát rozesmál okolo sedící svými vtipy 
z křesťanského prostředí, mluvili jsme o Alfě a životě 
v církvi a ve světě. Přišel čas nešpor, a tak jsme 
sladili texty v mobilech a pomodlili se na závěr 
večerní modlitbu. Návštěva velmi potěšila domácí a 
na tvářích a ve slovech hostí jsem poznal, že i jim se 

setkání líbilo. Já jsem si vzpomněl na slova sv. Františka: „Pán mi dal bratry.“ a také jsem 
skoro skákal radostí, že br. Marek požehnal dům. S Helenkou cítíme, jak dům získal tímto 
aktem na hodnotě a stal se teď skutečně naším novým domovem. Také pociťujeme 
vděčnost za návštěvu sester a bratří, protože jejich slova zahřála srdce ostatních. Setkání 
se prostě povedlo. (František Vladimír Tykvart) 

(Jen pro vnitřní potřebu MBS.) 
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Na slovíčko, bratře Cyrile! 
Bratr Cyril Jan Tóth, OFM, je naším 

novým duchovním asistentem. Poprosili jsme 
ho o pár řádků o sobě. Zde jsou: 

Narozen v Praze, pokřtěný jako malý, 
konvertita. Před obrácením jsem pracoval přes 
10 let jako manažer šesti provozoven s hernou 
a barem. Současně jsem hrál a trénoval malé 
děti fotbal. Po obrácení jsem v roce 2010 
poprvé přišel k bratřím františkánům. V roce 
2015 jsem vstoupil do postulátu. Poté jsem 
prošel noviciátem v Trnavě a juniorátem v Praze. V říjnu letošního roku (2023) jsem složil 
věčné sliby a byl poslán do komunity v Plzni. Nyní ještě studuji posledním rokem na 
Teologické fakultě v Praze.  

 

Odpočívají v pokoji … 
… naše sestry a naši bratři 
z bratrského společenství. Tak 
věříme! Poděkování všem, kteří 
se podílejí na úpravách a 
výzdobě terciářského hrobu. 
Společně jsme navštívili hřbitov 
a františkánské (i jiné) hroby 
v úterý 14. 11. 2023. 

 

Konference Františkánské rodiny 
Prot. N. 31/2023; Assisi 4. října 2023; Slavnost serafínského Otce svatého Františka 
Bratřím a sestrám františkánské rodiny 

Úplné odpustky 
u příležitosti osmisetletého výročí „Vánoc v Grecciu“, 

 jak je prožil svatý František z Assisi 
Drazí bratři a sestry, 
ať vám Pán dá svůj mír! 
Píšeme vám z Assisi, kde jsme se 

shromáždili u příležitosti oslav našeho 
serafínského Otce, abychom se s vámi podělili o 
velký dar a výsadu, kterou nám chce Svatý otec 
udělit u příležitosti 800. výročí Vánoc v Grecciu. 
Svatý František zde chtěl připomenout narození 
Páně počínaje Betlémem, vedoucím k 
eucharistické slavnosti, kde se Ježíš Kristus 
zpřítomňuje v chlebě a víně. 

Během tohoto výročí, dne 17. dubna 2023, jsme se obrátili na Svatého Otce s touto 
peticí: 

„K podpoře duchovní obnovy věřících a růstu života v milosti prosíme, aby věřící 
obdrželi úplné odpustky za obvyklých podmínek od 8. prosince 2023, na slavnost 
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Neposkvrněného početí Panny Marie, do 2. února 2024, na svátek Uvedení do chrámu 
našeho Pána Ježíše Krista, návštěvou kostelů provozovaných františkánskými rodinami 
po celém světě a zastavením se v modlitbě před tamními betlémy. Stejně jako ti, kteří jsou 
nemocní nebo se nemohou fyzicky účastnit, mohou mít stejný užitek z daru úplných 
odpustků obětováním svého utrpení Pánu nebo praktikovanou zbožností.“ 

Apoštolská penitenciář žádost příznivě uvítala a udělila právo ji veřejně oznámit. 
Proto ve všech kostelích, které nám byly svěřeny do pastorační péče, bude 

možné pro všechny věřící získat úplné odpustky za obvyklých podmínek od 8. 
prosince 2023 do 2. února 2024. 

Žádáme vás, abyste sdíleli toto „privilegium“ na všech našich místech, která dobře 
odpovídají zvláštnímu vztahu, který byl navázán mezi svatým Františkem a církví, když 
požádal papeže o shovívavost pro ty, kteří navštívili Porciunkulu; a doufáme, že bude 
příležitostí ke společenství a duchovní obnově pro každého bratra a sestru v celé 
františkánské rodině. 

Nechť Pán vede vaše kroky a dá vám svou milost! 
Vaši generální ministři a prezident: Frances Duncan, OSF, prezident IFC-TOR; 

Tibor Kauser, OFS, generální ministr; Massimo Fusarelli, OFM, generální ministr; Roberto 
Genuin, OFMCap, generální ministr; Carlos Alberto Trovarelli, OFMConv, generální 
ministr ; Amando Trujillo Cano, TOR, generální ministr 

 
Duchovní obnova pro terciáře Praha 21. 10. 2023 

I. Vojtěch Kodet, O. Carm:  
Jak se otevřít Duchu svatému? 

Bez Ducha svatého nejsme schopni žít ve víře, v 
pravdě, nejsme schopni Krista následovat a pokračovat 
v jeho poslání zde na zemi. Cesta k tomu, aby ve mně 
mohl Duch svatý působit, je nejen uspokojování 
náboženských potřeb člověka, ale proměňování sebe a 
lidských vztahů. Jinak máme pocity nedostatečnosti, 
viny, selhání, smutku, hořkosti… v lepším případě. V 
horším případě převažuje naše pýcha, znalosti, 
schopnosti, jsme spokojeni sami se sebou, vše si 

umíme racionálně vysvětlit. Máme už předem strach ze zklamání, že na mně nebude 
„fungovat“ přijetí Ducha svatého a nebudu mít život „pod kontrolou“. Když se nechám vést 
Božím duchem, přijdu o své věci, co dělám rád, a budu muset dělat, co mě nebaví. 

Život z víry je životem bláznivé vydanosti do rukou Božích. Vzorem je nám sám 
Ježíš, Boží Syn, nám podobný ve všem kromě hříchu. Řekl, že nemůže dělat nic sám ze 
sebe, sám se nechal vést Duchem svatým (byl 40 dní na poušti). Zřekl se božské 
přirozenosti a vzal na sebe podobu služebníka. Kdyby Ježíš žil mocí svého božství, 
nemohli bychom ho následovat. Vše konal jako člověk. Učedníci měli žít jeho životním 
stylem, tj. v plné závislosti na Bohu a pod Duchem svatým. 

Způsoby, jak se otevřít Duch svatému: 
1. Poznání - nejsem jinak žít schopen. Jsem povolán v lidském těle žít nadpřirozeným 
životem. Člověk pochopí, kdo je. Bůh chce můj souhlas, pak skrze mne bude působit. 
2. Touha po daru Božské lásky - musí být veliká, abych touhu nechal vyrůst. (Eliáš pod 
keřem – „nejsem lepší než moji otcové“.) J 13-16: Boží přísliby. Pak bude Přímluvce, duch 
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pravdy. Učedníci znali Ducha svatého z Ježíšova života. Viděli, jak v něm působí a 
poznávali ho zvenku. O Letnicích byli sami naplnění Duchem svatým. Bůh si v nás učinil 
svůj domov. My musíme Ducha svatého pustit do našeho nitra. L 11: Ježíš předává 
učedníkům modlitbu Otče náš, říká učedníkům, aby do modlitby dali veškerou svou bytost. 
3. O Ducha svatého je třeba poprosit. Když se moje prosba sjednotí s Ježíšovou prosbou, 
Bůh nám tento dar dá. Boží touha po nás je větší než naše po něm. Bůh si nás zamiloval 
dřív. („Ježíši, prosím, dej mi napít!“) Kdo přijme Ducha svatého, otevře se v něm pramen 
božského života, pokud člověk tento pramen sám neuhasí. Ž 63: Má duše po tobě žízní, 
mé tělo hyne po tobě touhou… 
4. Uvěřit, tj. naše víra v Ježíše, přijetí Ježíše za svého, darování se jemu. Každý, kdo přijal 
Ježíše jako Pána, získává Ducha svatého. Víra je hlas Ducha (Letnice v Jeruzalémě). Bůh 
nám může dát prožít nějakou zvláštnost, ale nemusí. My vírou vtahujeme svět do našeho 
života. Předmětem naší víry je Bůh sám. Víru opírám o víru v Ježíše Krista a o Boží slovo. 
Boží vůlí je naše posvěcení, abychom byli chrámem Ducha svatého. Duch svatý byl církvi 
dán o Letnicích. 
5. My ho máme přijmout. L Sk: Bůh předával Ducha svatého apoštolům dál. Petr: lidé se 
ho ptají „Co máme dělat?“ Odpovídá: „Čiňte pokání, nechte se pokřtít, přijměte Ducha 
svatého.“ Duch svatý je tady, je s námi navždy. 

 
II. Vojtěch Kodet, O. Carm: Vedení Duchem svatým ke službě  

Duch svatý působí nejen v nás, ale skrze nás. Z našeho nitra mají proudit proudy 
vod pro druhé. Duch svatý začne působit zevnitř, takže žijeme jinak, než jsme žili předtím.  
2 Kor: Bůh tohoto světa je ďábel, my se nemáme bát toho, co je způsobeno zlem a Božím 
nepřítelem. Ježíš nám říká, že Duch svatý nás naučí všechno. Je označován jako 
Paraklétos, tj. Učitel. Dostáváme ovoce Ducha svatého, 9 plodů. Jsou to Boží vlastnosti, 
které mají být zřejmé na člověku. 

Apoštol Pavel: „Choďte v Duchu a nepropadnete žádostem těla.“ Jsme vyzbrojeni 
mocí z výsosti. Křest Duchem je pomazání Duchem svatým ke službě, projevuje se 
charismatickými dary. Bůh je uděluje, jak sám chce. My máme o tyto dary usilovat (slova 
moudrosti, poznání, víra, uzdravování, dar jazyků). Ježíš měl všechny charismatické dary. 
Dar jazyků slouží ke službě, ale i pro můj vnitřní život. Ef 3, Ef 4, Kor 12. Mým úkolem je 
rozpoznat, k čemu mě Pán povolal. V církvi je důležité spolupracovat, doplňovat se 
navzájem. Dary můžeme uplatnit jen v zapojení se do služby, ve sdílení. Že mám určitý 
dar, to pozná ten druhý. Co je neseno zlým duchem, je vše, co nemá Kristovu pokoru. 
Duch svatý s námi komunikuje prostřednictvím našeho ducha (náš křest). Duch svatý 
ovlivňuje naši duši, naše emoce. Když se modlím, mám se ptát Pána. Duch svatý přebývá 
v našem duchu, ale k tomu máme dát souhlas. 

Pavel: ukřižovat své tělo posty, vyhladovět, odstranit to, co v nás není očištěno 
Bohem. Myslet Božím způsobem. Naplněni Duchem svatým dostáváme charismata, ale 
nemáme žít jako „starý člověk“, tj. jako lidé světa, v nemravnosti, pomluvách, lžích. 
Musíme se naučit vnímat svého ducha. Božím nástrojem je Boží slovo. Duch svatý v nás 
volá Abba, Otče! Řím 8: Duch svatý se přimlouvá za ty, za které se modlíme. 

Duch svatý - modlitby, chvály, uctívání v atmosféře důvěry, vděčnosti za Boží dary. 
Modlím se za lásku Boží nad člověkem. Největší naší překážkou je pochybnost o tom, že 
Bůh je dobrý. Naše služba druhým je dispozice druhých k přijetí Božího daru, přivádění k 
přijetí Božího daru, přivádění k přijetí odpuštění od Boha a od druhých. Lidé neumí 
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odpuštění přijmout a dávat ho dál, aby přijali uzdravení, osvobození a dary Ducha 
svatého. Můžeme vydat svědectví, jak Bůh působil v mém životě. Duch svatý nám dává 
poznání, vnuknutí. Promlouvá k nám ve shodě s Božím slovem. Působení Ducha svatého 
je vždy v souladu s Božím slovem, ale ne vždy s naším chápáním Božího slova. 
Potřebujeme pomazání Duchem svatým. Bůh pomazal Ježíše Duchem svatým při křtu v 
Jordánu. Ef 5,18: „Naplňujte se Duchem svatým.“ Kristus, tj. pomazaný. My máme mít 
podíl na tomto pomazání. Duch svatý nás pak zmocní k nadpřirozenému jednání - 
odpuštění, uzdravení. To vadí ďáblu, ten bojuje proti pomazání. Bohu patří celý člověk na 
plný úvazek. Musíme se učit „chodit v Duchu svatém“. Musím vědět, kde je moje srdce a 
kdo je mým Pánem. 

 
II. Kryštof Skibinski, OFMConv:  

O Duchu svatém (před adorací v kapli sv. Michala) 
O Duchu svatém se mluví v evangeliích 54x a 36x 

není jednání Ducha svatého provázeno žádnými 
znameními. L, J: vnější projevy jsou velmi diskrétní, duch 
je především vnitřní pomazání srdce. Vnější projevy nejsou 
nutné, abychom se stali svatými. Ani u sv. Františka, 
charismatika, nejsou tato vnější znamení. Co je tedy 
znamením působení svatého Ducha v nás? Jak to člověk 
pozná? Sv. Augustin říká: „Nechť se ptá svého srdce. Když 
miluje svého bratra, Duch boží v něm přebývá.“ Každý má 
Ducha svatého v té míře, jak miluje svou církev. U sv. 
Františka se láska k církvi projevovala činem. Duch svatý 
je věčná láska spojující Otce a Syna. Je to Boží řeč, která 
se stala osobou. Je pro nás duchem modlitby, duchem 
kontemplace. Duch svatý je v Trojici kenosis, zmařením se, 
bytím pro druhého. Kenosis Ducha svatého se projevuje, že Duch svatý se snižuje, aby 
se Boží nekonečnost přizpůsobila lidské omezenosti. Napomenutí 12 sv. Františka: 
Člověk si nemá zakládat nic na tom, co má dobrého, ale má se pokládat za menšího než 
ostatní lidé. Měřítkem působení Ducha svatého v člověku je minorita, kdo nechce 
vládnout, ale sloužit. Musíme Duchu svatému naslouchat srdcem. Sv. František si často 
kladl ruku na srdce. (Anežka Jana Pachnerová) 

 
Dr. Ing. Ladislav Heryán, ThD., SDB:  

Co jste chtěli vědět o Bibli a báli jste se zeptat 
(beseda na plzeňském biskupství v úterý 21. 11. 2023;  

moderoval Karel Ženíšek, OFS) 
Z poznámek: 
9. 12. 2023 bude rozloučení s hrabětem Karlem Schwarzenbergem v pražské 

katedrále sv. Víta. Pan hrabě si před smrtí sepsal své přání, jak by měl obřad vypadat. 
Měl být u Salvátora a sloužit měl Tomáš Halík. Ale nakonec bylo rozhodnuto, že obřad 
bude v katedrále, předsedat bude pan arcibiskup a složit bude T. Halík a L. Heryán. 

Čím teď žiji?  
Oslovuje mě téma smrti. Máme dušičkový měsíc. V tento rok zemřeli pan 

Schwarzenberg, paní Němcová, Šustrová, Mládková … U nás na pohřbech jsou všichni 
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účastníci jako bubáci. A přitom třeba paní Němcová 
zemřela na Boží hod velikonoční. Proč? Přece Ježíš 
vstal z mrtvých. Že bychom na vzkříšení moc nevěřili? 
V KT vyjde brzy můj fejeton na toto téma. 

Můj kamarád David Böhm (oceněný v roce 
2014 za knihu pro děti a mládež – o Antarktidě - 
v soutěži Magnesia litera). Svou knihu napsal pro 
syna Jáchyma, který ale zemřel, než kniha vyšla 
tiskem. Převrhl se na něj traktor. Sloužil jsem po roce 
na místě neštěstí mši svatou a konal se tam takový 
minifestival. Jáchymův otec se mě zeptal: „Kde je 
Jáchym teď?“ 

Když mi bylo 41 let, zamiloval jsem se do 
bývalé studentky, hořel jsem ohněm neuhasitelným. 

Po ročním zápase jsem „vzal meč a rozsekl jsem to“. Zachránil jsem si kněžství, ale za 
cenu depresí. Maruška si našla jiného muže, měli holčičku, ale s mužem pak nežila. Po 
dvaceti letech Maruška v nemocnici umírala na Crohnovu nemoc, navštívil jsem ji, měla 
40 kg a asi 10 dní po mé návštěvě zemřela. Mohli jsme se rozloučit. Nad rakví mi přišla 
otázka: „Kde teď je ta Maruška? A kde je ten Jáchym? V nebi?“ Ale to je málo. 

Jako mladší jsem vnímal Boha jako někoho, před jehož tváří žiju. Ale Ježíš: Vy jste 
ve mně a já v Otci. Václav Havel pojmenoval život jako „radostnou spoluúčast na zázraku 
bytí“. Jsou tady s námi. Jsou tu všude. Můžeme se radovat. Smrt není hrůza, ale radost. 

Biblické vyprávění o dvou stromech v ráji. Odkud je na zemi zlo? Had, žena, muž. 
Mytologický příběh je pohádka pro dospělé. Pohádka ale není lež, děti ji považují za 
pravdivou. Jak je to mezi námi a Bohem? Bůh není zodpovědný za zlo na světě. Had – je 
to stvořený anděl. Skrze Adamův hřích přišlo do světa zlo. Budete jako Bůh, když pojíte 
z tohoto stromu. Poznáte dobro a zlo a tím poznáte všechno. Ale ztratíte přístup ke stromu 
života. Člověk získal strach ze smrti. Budu spoléhat na Boha a strom života bude 
zachráněn. Jak naložím se svou smrtelností? Člověk je z prachu země, Bůh mu vdechl 
život. Člověk je složen ze dvou elementů – tím se stává živou duší. Při smrti se člověk 
odevzdá nekonečnu (Boží dech), nebo pomíjivosti (prach). Ze strachu ze smrti se člověk 
upne k pomíjivosti (majetek). Je-li Bůh, pusť se, důvěřuj, raduj se … (kniha Exodus). Také: 
saduceové chtějí Ježíše zesměšnit, sami nevěří ve věčný život (příběh o bratřích, kteří si 
postupně vzali jednu ženu) – Ježíš je pokáral a cituje Exodus: Bůh je Bůh živých; jsem, 
který jsem; Bůh Abrahámův, Izákův a Jákobův; já jsem pro tebe, beze mě bys nebyl ani 
ty; máme podíl na zázraku bytí. Když věříme, tvařme se na pohřbech jinak. Ne smutně. 

Lidé se bojí soudu, Richard Rohr: „Trestá Bůh?“ Nyní je otázkou Gaza – snaha, aby 
Izrael zmizel. Starověké téma Palestinců = Filištínů. Téma se opakuje – malý Izrael 
dobývali Asyřané, Babyloňané … Římané … Starý zákon – uspořádané příběhy 
deuteronomisticky. Pokud je Hospodin ten nejsilnější bůh, proč nás trestá? Protože jsme 
mu nevěrní. Ale kdyby bůh nebyl, stejně nás velký národ „schramstne“. Že Bůh trestá, to 
je lidský výmysl. Máme zformátovanou hlavu. Ježíš – podobenství o pšeničném poli. 
Panna Maria = obraz nepokaženého člověka. Nepřítel zasel plevel. Máme plevel vytrhat? 
Ne. Počkáme do žní. Nastane restorativní soud, staneme se opět tím polem. Bible je 
knihou o člověku, ne o Bohu. Studium biblistiky mě od Bible osvobodilo. (Následoval píseň 
od Pink Floyd a odpovědi na otázky z publika; Antonín Jaroslav Šedivý) 
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Adopce na dálku – naše Yacintha Rodrigues z Indie 
(fotka a vynikající vysvědčení) 

 
Od bratra Garryho: 
U Blovic je nová kaplička s vyobrazením sv. Františka z Assisi. Autorkou obrázku je 
Garryho kamarádka Markéta Supíková. 
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Kalendář (listopad) a prosinec 2023 
Týden s ikonou: 

• sobota 25. 11. 2023 – jihlavští: ikona do Plzně 

• neděle 26. 11. 2023 – naši a sušičtí s ikonou do Sokolova (mše, obřad uctívání, 
obnova profesních slibů)  

• pondělí 27. 11. 2023 – soukromé uctívání ikony v rodině (Maruška Krýslová); obřad 
uctívání ikony ve františkánském Domečku (mše svatá, obnova profesních slibů) 

• úterý 28. 11. 2023 – obřad uctívání ikony v LDN (Olda Rosůlek; mše svatá); slavnostní 
obřad uctívání ikony v kostele NPM (přijetí ikony, loretánské litanie, mše svatá. 
nešpory; beseda O ikonách a ikoně) 

• středa 29. 11. 2023 – modlitební setkání rodičů v Mateřské škole kardinála Berana v 
přítomnosti ikony 

• čtvrtek 30. 11. 2023 – uctívání ikony v DPS sv. Jiří a v rodině (Věrka Lodrová, Ludmila 
Škodová, Jana Vlnařová) 

• pátek 1. 12. 2023 – převoz ikony do kláštera v Sušici 
Další program: 

• úterý 5. 12. Pomáháme (se sv. Anežkou) – 16.00 - 18.00: návštěvy bratří a sester 
dle domluvy - tentokrát návštěva sestry Františky Marušky Kryslové, OFM (nebo 16.00: 
adorace v kostele PMN; 17.00: mše svatá) 

• sobota 9. 12. farní Adventní duchovní obnova ve Štěnovicích – od 9.30 na faře 
s kralovickým farářem P. Milanem Geigerem 

• úterý 12. 12. Setkáváme se (se sv. Františkem) – 15.30: příprava agapé ve farním 
sále; 16.00: adorace v kostele NPM, 17.00: mše svatá, nešpory; 18.00: setkání 
společenství ve farním sále (organizační záležitosti, formace, agapé, sdílení; sbírka na 
Chléb svatého Antonína …) 

• čtvrtek 28. 12. vánoční hra Svatý František a jesličky (k 800. výročí prvního 
postavení jesliček v italském Greciu)  - 15.00: před betlémem v kostele NPM 

• Další setkání se již v prosinci nekonají (vánoční svátky; dle domluvy služba u jesliček 
v kostele PMN). 

Pozn.: někdy může dojít k dílčím změnám. Kdo z vás se neúčastní aktivit MBS pravidelně 
každý čtvrtek, raději si prosím ověřte na telefonu 731 433 121, že je vše podle plánu. 
Děkujeme. 
 

VÝROČÍ v listopadu a prosinci 2023  
Profese / věčné sliby: Anděla Ivanka Anna Ludínová a Pio Tomáš Čihák 
(18. 11.)  
Narozeniny: Zdislava Anežka Anna Karpíšková (4. 11.), Anežka Jana 
Pachnerová (23. 11.), Františka Římská Pavla Ženíšková (4. 12.), Marie 
Františka Ludmila Kučerová (4. 12.) 

Přejeme hojnost Božího požehnání! 
 

Nedávná úmrtí: Pavla Anna Kroyová († 10. 12. 2015), Blažena Klečatská († 13. 12. 
2021) 

 

Redakční rada: Marie Františka Ludmila Kučerová, František Vladimír Tykvart, František 
Luboš Kolafa, Anežka Jana Pachnerová, Ludvíka Dagmar Spíralová, František Karel 
Ženíšek, Antonín Jaroslav Šedivý.  

http://www.mbssfrplzen.estranky.cz/, https://www.facebook.com/mbsplzen 

http://www.mbssfrplzen.estranky.cz/
https://www.facebook.com/mbsplzen

